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Zápis 2/2011 
z 10. schůze Ústřední odborné komise chovatelů králíků 

a subkomise posuzovatelů králíků 
konané 1. července 2011 před školením adeptů na posuzovatele králíků v budově Střední 

zemědělské školy v Čáslavi od 18.30 hodin. 

 

 
Přítomni: Ing. Josef Blokeš , Dana Caithamlová, Václav Chmelík , Stanislav Kulanda, MVDr. Miloslav 

Martinec, Petr Sirotek, Jindřich Šíp, Jaroslav Verner, Josef Vilhelm,  Ing. Josef Zadina, Herbert Zens,  

Za RK: Jindřich Snítilý 

Hosté: Jiří Doboš 

 

P r o g r a m: 
 

1) Zahájení  

2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK  

3) Kontrola usnesení z Ústřední konference odbornosti chovatelů králíků 

4) Zajištění závěrečných zkoušek, školení a přijímacích pohovorů adeptů na posuzovatele 

králíků 2011   

5) Informace  ze zasedání EE v Maďarsku 

6) Příprava na CVMK 2011 v Lysé nad Labem 

7) Diskuze 

8)   Závěr 

 

 
ad 1) Zahájení: 

Schůzi zahájil přivítáním přítomných předseda ÚOK chovatelů králíků Petr Sirotek, který schůzi dále 

řídil. Tajemník komise seznámil s připraveným programem samotného jednání. 

  

 ad 2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 

 Provedl tajemník komise Josef Vilhelm, který se vrátil především k plnění úkolů z poslední 

schůze, která se konala 5. března 2011 před školením posuzovatelů . Je nutno doložit ještě 

doklad o zaplacení účastnického poplatku za české posuzovatele v Solenicích. Tento doklad 

bude přílohou k poskytnutému příspěvku do účetnictví Sekretariátu ÚV ČSCH. Doplňování 

informací na webové stránky odbornosti se zlepšilo. Petr Sirotek navrhuje pokračovat i nadále 

v aktualizaci a nespojovat to nutně s časopisem Chovatel. Při průběžném doplňování a 

aktualizaci je možnost informovat chovatelskou veřejnost pružněji. Po domluvě RK a ÚOK 



funkcionářům Klubu chovatelů Saténových králíků ohledně členského příspěvku př. Hany 

Veselé, přišel od jmenované chovatelky dopis. Chovatelka vyjádřila poděkování ÚOK a RK 

za postup při řešení tohoto případu. Dopis přečetl předseda komise, který tímto celou 

nešťastnou událost uzavřel. Tajemník konstatoval, že potvrzení účasti na školení adeptů na 

posuzovatele králíků dodalo v požadovaném termínu jen 11 adeptů z celkového počtu 30. 

Rozeslání pozvánek proběhlo z  90% elektronickou poštou. Pozvánky na schůzi ÚOK a 

subkomisi posuzovatelů králíků byly rozeslány v požadovaném termínu. Předseda ÚOK Petr 

Sirotek konstatoval, že nechybí ani jeden z pozvaných na jednání. K dnešnímu dni zatím 

nedodal požadovaný seznam členů klubu jen Klub chovatelů angorských králíků. Některé 

kluby nemají seznamy zcela vyplněné. Byl zaplacen účastnický poplatek za mezinárodní 

školení posuzovatelů v SRN, včetně proplacení dopravy dvěma auty. Byly vypracovány 

návrhy nové koncepce další výchovy mladých chovatelů králíků. Přítomným nastínili některé 

myšlenky př. Dana Caithamlová a předseda komise. Jedna z možností je uspořádaní 

samostatné soutěže mladých chovatelů při CVMK případně CV,  ÚOK chovatelů králíků 

bude vybírat pro výchovu mladých chovatelů vhodné odborníky. Dále je například možné pro 

mladé chovatele králíků zorganizovat samostatné přednášky. Jednáno bylo o uzavření 

smlouvy o uspořádání CVMK na roky 2012 a 2013. Předseda Petr Sirotek se veřejně omluvil 

př. Herbertu Zensovi za vymáhání poplatku za králíky do rozpočtu ÚOK na CVMK v roce 

2008. Seznámil přítomné se skutečností, že tento poplatek byl pořadatelem zaplacen. 

Zaplacena nebyla v plné výši faktura sekretariátu ÚV za zapůjčení klecí, z důvodu špatného 

zajištění nakládky ve skladu v Kostomlatech. Předseda ÚOK byl však sekretariátem mylně 

informován, že nebyl uhrazen poplatek komisi. K celé nešťastné události se vyjádřil i 

přítomný př. Zens, který to potvrdil. Peníze nebyly převedeny do rozpočtu ÚOK, nýbrž do 

rozpočtu ÚV, čímž bylo hospodaření odbornosti za daný rok zkreslené. V loňském roce se 

toto stalo znova při úhradě od pořadatele př. Mlaskače. Od poslední schůze ÚOK došlo 

k založení nového klubu Králičí hopu. 

 

Usnesení 2/2:  Ing. Josef Blokeš dodá neodkladně doklad o zaplacení účastnického poplatku 

za vybrané posuzovatele z ČR na mezinárodním školení v Solenicích. Nadále pracovat na 

doplnění a aktualizaci webových stránek, tak aby chovatelé odbornosti králíků našli vše 

potřebné na webových stránkách ČSCH – tento úkol je trvalý. Vyžadovat od adeptů větší 

disciplínu a lepší dodržování stanovených termínů. Tajemník vyzve Klub chovatelů 

angorských králíků k zaslání seznamu svých členů a další kluby ještě k doplnění. Členové 

ÚOK by měli být nápomocni v klubech, kde jsou členy. Zveřejnit novou koncepci pro 

výchovu mladých chovatelů králíků na webových stránkách, případně v časopise Chovatel. 

Tajemník sestaví smlouvu s pořadatelem CVMK na rok 2012, tj. OO ČSCH Hodonín. Během 

letošní CVMK bude jednáno s pořadatelem pro rok 2013, kterým by mělo být opět výstaviště 

v Lysé nad Labem. ÚOK chovatelů králíků bude trvat na řádném převedení poplatku za 

vystavené králíky do rozpočtu ÚOK při dalších CVMK dle schválené a platné směrnice 

odbornosti. Př. Herbert Zens přijal omluvu předsedy ÚOK. 

 

ad 3) Kontrola usnesení z Ústřední konference odbornosti chovatelů králíků 

Byly rozeslány faktury na úhradu registrace. Některé okresy a kluby musejí zaslat přehledy o 

registraci i když platba proběhla. Bez dodání přehledu není možná kontrola o řádném 

zaplacení.  

 

Usnesení 2/3: Tajemník zašle upomínky okresům a klubům, které ještě nedodaly podklady 

pro řádnou fakturaci. 

 



 

ad 4) Zajištění závěrečných zkoušek, školení a přijímacích zkoušek adeptů na 

posuzovatele králíků 2011  

Př. Petr Sirotek poděkoval za zajištění prostor pro uspořádání Ing. Josefu Zadinovi. O 

zajištění králíků pro zkoušky referoval předseda sboru posuzovatelů králíků Ing. Josef Zadina, 

který seznámil přítomné s celým harmonogramem zkoušek a určil posuzovatele, kteří se 

budou podílet na školení a závěrečných zkouškách.  

Usnesení 2/4: Přítomní berou přednesený program školení bez připomínek na vědomí 

  

ad 5) Informace  ze zasedání EE v Maďarsku 

Z pracovních a osobních důvodů se nemohl zúčastnit Ing. Josef Blokeš. Nahradil ho předseda 

sboru posuzovatelů Ing. Josef Zadina, kterému za reprezentaci poděkoval předseda ÚOK Petr 

Sirotek. Dále se zasedání v Maďarsku zúčastnil člen standartové komise EE, př. Herbert Zens. 

Placení druhého přítomného člena odbornosti proběhne z rozpočtu komise. Ing. Josef Zadina 

seznámil se změnou na postu předsedy sekce králíků EE. Skončil belgický zástupce př. 

Plummans. Ve volbách byl zvolen př. Erwin Leowski ze SRN. Ve funkci místopředsedy 

sekce chovatelů králíků byl potvrzen př. Herbert Zens. Dále informoval o konání evropských 

výstav. Pro výstavu v roce 2012 v Lipsku je potřeba mít určenou kontaktní osobu. Př. Herbert 

Zens oznámil, že cena Evropského vzorníku by měla být stanovena v měsíci srpnu nebo září. 

Př. Zadina poukázal na nezaplacení poplatků do pokladny EE za jednotlivé sekce. Tajemník 

Josef Vilhelm a Ing. Josef Blokeš připomněli, že důvodem této nešťastné události je špatná 

komunikace ze strany EE. Až díky jednání Ing. Jaroslava Kratochvíla dostali naši zástupci 

hlasovací lístky. Př. Zens dále informoval o průběhu zasedání v sekci králíkářů EE. Seznámil 

s termíny úprav stanov EE s ohledem na hlasování a zastupování států, které početně ani 

odborně nejsou na srovnatelné úrovni s vyspělou králíkářskou Evropou. Při dalším zasedání 

EE v roce 2012 bude nutno tuto otázku znovu otevřít a pokusit se změnit. Vyslovil 

poděkování a spokojenost, že se mohl zúčastnit společně s př. Ing. Josefem Zadinou. 

 

Usnesení 2/5: Přítomní berou na vědomí způsob úhrady nákladů dalšího zástupce na zasedání 

EE v Maďarsku. Dále berou na vědomí změny ve vedení sekce králíků při EE. Tajemník 

odbornosti dohlédne na zaplacení poplatků EE v daném roce. Přítomní berou na vědomí 

zprávu ze zasedání př. Zense. 

 

ad 6) Příprava na CVMK 2011 v Lysé nad Labem 

Předseda sboru posuzovatelů Ing. Josef Zadina požaduje nahlášení počtu králíků na 41. 

CVMK v Lysé nad Labem 3 týdny před výstavou. Toto je nutné k zajištění potřebného počtu 

posuzovatelů s přihlédnutím na společnou dopravu. Bylo poukázáno s předstihem na časté 

nedostatky při CVMK a CV při ustájení králíků. Sbor posuzovatelů králíků zakoupí poháry na 

CVMK v Lysé nad Labem v hodnotě 1500,- Kč. Počet pohárů za ÚOK bude stanoven 

operativně. Předseda Petr Sirotek nastínil přípravu a zpracování katalogu, kterou zajišťuje 

spolu s prodejem zvířat př. Promberger a kolektiv. Př. Dana Caithamlová navrhla, aby se 

v sobotu uskutečnila ukázka králičího hopu.  

Usnesení 2/6: Tajemník zajistí nahlášení konečného počtu králíků pořadatelem a 

zpracovatelem katalogu Ing. Josefu Zadinovi. Předseda ÚOK a tajemník budou jednat 

s Výstavištěm Lysá nad Labem ohledně podestýlky a péče o králíky při 41. CVMK 2011. 

Tajemník zajistí dodání pohárů za sbor posuzovatelů králíků a ÚOK chovatelů králíků. 

Přítomní berou na vědomí informace předsedy ÚOK o zpracování katalogu. 



 

ad 7) Diskuze 

a) Proběhla všeobecná diskuze k oceňování králíků se špatným tetováním, které se letos 

opět vyskytuje. Králíci s tetováním neodpovídajícím registračnímu řádu nebudou 

klasifikováni. 

b) Tajemník ÚOK Josef Vilhelm připomněl, že v letošním roce proběhne uznávací řízení 

plemenných chovů králíků na roky 2012 – 2013. Př. Sirotek za tuto připomínku 

poděkoval a vysvětlil přítomným, proč zatím neměnit podmínky pro PCH. Majitelům 

PCH je každoročně přispíváno na veterinární prevenci chovů. 

c) Př. Zens navrhuje zpřísnění podmínek pro novošlechtění, aby se jednalo o 

šlechtitelskou práci s výsledkem. 

d) Proběhla všeobecná diskuze ohledně posuzování Teddy králíků na výstavách a 

registraci králíků v Klubu králičího hopu. 

Usnesení 2/7: 

a) Ocenění králíků se špatným tetováním bude hodnoceno i nadále výrokem – 

Neklasifikován. 

b) Podmínky pro uznávání P – chovů králíků zůstávají platné v plném rozsahu pro 

uznávání na roky 2012 – 2013, včetně stanovení poplatků za přihlášení. 

c) ÚOK bere na vědomí připomínku př. Herberta Zense k podmínkám novošlechtění 

králíků. 

d) ÚOK bere na vědomí připomínky ohledně posuzování Teddy králíků. Registrace 

„sportovních“ králíků je v kompetenci Klubu králičího hopu. 

 

 

   ad 8)  Závěr: Protože již nikdo s přítomných neměl žádné připomínky, předseda ÚOK Petr 

Sirotek  poděkoval za aktivní přístup k jednání a ukončil schůzi ve 21.00 

hodin. 

 

 

 

 

     Petr Sirotek, v. r. 

    předseda ÚOK chovatelů králíků 

 

 

Zapsal: Josef Vilhelm, tajemník ÚOK chovatelů králíků 

Ověřovatele  zápisu: Stanislav Kulanda 

           Petr Sirotek 

 


